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Utses att justera   Lina Danlid Burke (C) och Leif Gustavsson (SD)  
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Underskrifter Sekreterare  Agneta Rodriguez    
  

 Ordförande  Carl-Wiktor Svensson 
 
 Justerande    Lina Danlid Burke och Leif Gustavsson 
   
________________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Nämnd/Styrelse Kommunfullmäktige 
 

Sammanträdesdatum  2025-05-05  
 

Datum för anslags uppsättande  2025-05-13 Datum för anslags nedtagande 2025-06-04 
 

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset 
   

Underskrift    Agneta Rodriguez 
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KF § 64     DNR: KU.2025.7  
 
 
 
Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort     
Meddelas att kungörelse av dagens sammanträde skett genom publicering av 
kallelse och underlag på kommunens hemsida 25 april 2025 samt på 
Netpublicator. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanträdet har blivit i laga ordning kungjort. 
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KF § 65     DNR: KU.2025.8  
 
 
 
Allmänhetens frågestund   
Lina Front, Fagerhult ställer följande frågor till kommunstyrelsens 
ordförande Per Gröön (C): 
  
1. Skadegörelsen som nämndes i vår skrivelse sker under skoltid, i 
korridorerna och på toaletterna. Fler vuxna behövs så att satta regler kan 
följas. Vad väntar skolledningen på? Vad kan det finnas för åtgärder som 
kan rätta till situationen som inte inbegriper fler vuxna? Och som kan ge 
den omedelbara effekt som krävs? 
 
2. Stämmer det att förskoleklasselever ska flytta in i paviljongen? 
Hur mycket bedöms det i så fall kosta att renovera paviljongen från all 
skadegörelse och hur tänker man så att inte liknande arbetsmiljöproblem 
uppstår för dessa barn? 
 
3. Så som vi fått till oss har det varit mer eller mindre problem i den här 
årskullen sedan åk 4 och att det har eskalerat termin för termin. Varför har 
skolledningen låtit det gå så långt? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Per Gröön (C) tackar för frågorna och svarar 
enligt följande: 
 
Jag uppskattar ditt engagemang, men vi bör hålla isär rollerna. Politiken 
skapar de yttre förutsättningarna och rektor ansvarar för den inre 
organisationen. 
  
Jag varken kan eller ska svara på frågor som rör verksamheten på skolan. 
Dina frågor rör den inre organisationen och lyder under skolan/rektors 
ansvar som har delegationen.  
  
Jag vet att du haft kontakt med skolchef som bistår huvudman och att även 
ansvarig rektor för åk 6-9 har svarat på dina frågor.  
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KF § 66     DNR: KU.2025.163  
 
 
 
Motion ändra tillbaka namn på äldreboendena   
Kristdemokraterna skriver i motion daterad 2025-04-29 att: 
"Under senare år har kommunen valt att byta ut de traditionella namnen på 
äldreboendena Mogården och Välengården mot nya namn baserade på 
adresser. Detta har dock lett till förvirring bland såväl brukare som anhöriga 
och personal. I samtal med flera invånare, särskilt äldre, framkommer det 
tydligt att de nya namnen inte har fått fäste. Många upplever namnbytet som 
opersonligt och svårt att förhålla sig till, särskilt i en miljö där trygghet, 
kontinuitet och igenkänning är centrala värden. 
 
De gamla namnen – Mogården och Välengården – bär på en lokal 
förankring, historia och tradition. De är namn som många associerar med 
god vård och omsorg, och som inger trygghet. Det är också dessa namn som 
personalen fortsatt använder i vardagligt tal, vilket ytterligare understryker 
behovet av att återgå till dem officiellt. 
 
Carl-Wiktor Svensson (KD) föreslår att kommunen byter tillbaka till de 
gamla officiella namnen på äldreboendena/särskilda boendena. 
 
Kristdemokraterna, genom Carl-Wiktor Svensson (KD) yrkar därför att: 
 
Kommunstyrelsen på nytt ska pröva frågan om namnen på 
äldreboendena/särskilda boendena och om de som används i folkmun också 
kan bli de officiella, exempelvis gällande Mogården och Välengården." 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion ändra tillbaka namn på äldreboendena.docx  
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 KS 
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KF § 67     DNR: KU.2025.173  
 
 
 
Motion om investering i utemiljön vid Fröviskolan   
Moderaterna skriver i motion daterad 2025-04-29 att: 
 
"Vi konstaterar att motsättningarna inom politiken har under 
mandatperioden varit stora och så lär det förbli, speciellt kommunstyrelsens 
arbete har varit turbulent. 
 
Nu befinner sig Högsby kommun i ett svårt ekonomiskt läge, 2025 blir 
avgörande hur kommunfullmäktige ska leva vidare, det gäller att inte vara 
alltför optimistisk eller pessimistisk, en realistisk syn i avgörande läge är att 
föredra men inget tyder på detta i dagsläget. 
 
Konsekvensen av lågkonjunktur, höga pensionskostnader, placeringar inom 
Individ- och familjeomsorgen är allvarliga faktorer som spelar stor roll i 
fullmäktiges arbete. Skolans betydelse i samhället är en viktig faktor likväl 
en folkomröstning i aktuell fråga. 
 
En folkomröstning är en demokratisk rättighet hävdar med säkerhet en del 
ledamöter i kommunfullmäktige men det är också så att ledamoten ska se 
framtiden och konsekvensen av den. 
 
Moderaterna, genom Anders Svensson (M), yrkar att: 
  
Motsvarande den summa folkomröstningen kostar skattebetalaren i Högsby 
Kommun investeras i ute miljön vid Fröviskolan speciellt lokaler F – 3 typ 
säkerhet, lekplats, gräsmatta och träd." 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion M  
 
 
 
Beslutsmottagare 
KS 
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KF § 68     DNR: KU.2025.159  
 
 
 
Interpellation kring ökad transparens och objektivitet   
Heléne Danielsson (KD) ställer följande interpellation till 
utbildningsutskottets ordförande Mahmoud Al Mokdad (C).  
 
"För att politiken ska kunna fatta relevanta och bra beslut krävs hög 
transparens och objektivitet i myndighetsarbetet. Vi i Kristdemokraterna har 
länge påpekat bekymret med dolda lojaliteter och att det inrättats en 
tystnadskultur i organisationen. Inte minst inom skolan – vilket också lärare 
och vårdnadshavare vittnar om.  
 
I en elevenkät som vi tagit del av svarar 83 av 133 elever på högstadiet 
annat än att de känner sig ”helt och hållet trygg” i skolmiljön. 23 av 133 
elever menar att de inte känner sig trygga.  
 
Samtidigt nämns ingenting kring dessa bekymmer varesig i utskott, 
kommunstyrelse, eller kommunfullmäktige.  
 
Tvärtom så är allt fantastiskt när vi i oppositionen har ställt frågor om behov 
av mer resurser.  
 
Mot bakgrund av detta önskar vi ställa följande frågor:  
 

 Hur många lärare är det som sagt upp sig från Högsby kommun 
sedan år 2022?  

 Apropå motivet till skolorganisationsförändringarna om större 
jämlikhet för alla elevers tillgång till behöriga lärare. Hur ser 
andelen behöriga lärare ut idag i jämförelse med år 2022?  

 Stämmer det att kommunen inte utlyser de tjänster som blivit 
vakanta efter läraruppsägningar?  

 Apropå den senaste kritiken från föräldrar. Vilka insatser kan elever, 
lärare och vårdnadshavare förvänta sig komma på plats och när?  

 Hur tänker du att kommunstyrelsen, som ansvarig myndighet för 
arbetsmiljön, ska kunna fatta bra beslut om vi inte får reda på 
sanningen som elevers och lärares arbetsmiljö?  

 På vilket sätt kan du garantera större transparens och högre 
objektivitet i framtiden om alla medarbetare samtidigt har 
instruktionen ”att prata gott om kommunen”?  

 I en av artiklarna i Barometern-OT så beklagade du dig över 
oppositionens synpunkter. Hade du tyckt det vore bättre om vi hade 
varit tysta (också)?  
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Heléne Danielsson (KD) ges möjlighet att föredra sin interpellation. 
 
Då Mahmoud Al Mokdad (C) inte är närvarande ges 
majoritetsföreträdare särskild möjlighet att först besvara frågorna. 
 
Ordförande påminner fullmäktige om att alla ledamöter har rätt att delta i 
debatten och lämnar därefter ordet fritt med anledning av interpellationen. 
 
Under debatten begär Jonas Erlandsson (S) ordningsfråga där han påpekar 
att det tillhör hyfs från ordförande att avvakta interpellationsdebatten tills 
besvararen är närvarande. 
 
Ordföranden konstaterar att inget skriftligt svar har inkommit från 
ordförande i utbildningsutskottet trots att interpellationen inlämnats i god 
tid. Ordförande påminner om att majoriteten haft möjlighet att överlåta 
interpellationen till någon annan, exempelvis kommunstyrelsens ordförande 
som nämndansvarig över utskottet. 
 
Efter ordningsfrågan lämnar ordförande återigen ordet fritt.  
 
Ingen ledamot begär ordet, varpå ordförande avslutar debatten. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Interpellation kring ökad transparens och objektivitet.pdf  
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Beslutsmottagare 
Utbildningsutskottets ordförande för kännedom 
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KF § 69     DNR: KU.2025.78  
 
 
 
Information kring Årsredovisning Högsby kommun    
Ekonomichefen redovisar årsredovisningen för Högsby kommun 2024. 
 
Tid för frågor ges. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
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KF § 70     DNR: KU.2025.140  
 
 
 
Revisionsberättelse 2024    
Fullmäktiges utsedda revisorer har granskat den verksamhet som bedrivits i 
styrelsen, nämnder och fullmäktigeberedningar och genom utsedda 
lekmannarevisorer/revisorer den verksamhet som bedrivits i kommunens 
företag. Granskningen har utförts av sakkunniga som biträder revisorerna. 
 
Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god redovisningssed i 
kommunal verksamhet och kommunens revisionsreglemente. Granskningen 
har genomförts med den inriktning och omfattning som behövs för att ge 
rimlig grund för bedömning och ansvarsprövning. 
 
Utifrån genomförd granskning bedömer revisorerna sammantaget att 
kommunstyrelsen bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt men inte 
helt från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Detta med anledning 
av att kommunstyrelsen redovisar ett underskott på 6 mnkr, varav sociala 
utskottet en negativ budgetavvikelse på -7,8 mnkr. 
 
Revisorerna bedömer vidare att nämnderna har bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 
 
Räkenskaperna bedöms i allt väsentligt vara rättvisande.  
 
Kommunstyrelsens och övriga nämnders interna kontroll bedöms ha varit 
tillräcklig. 
 
Vidare bedöms det att resultatet enligt årsredovisningen inte är förenligt 
med de finansiella mål som fullmäktige uppställt. 
 
Revisorerna bedömer att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med 
de verksamhetsmål som fullmäktige fastställt. Revisorerna påpekar vikten 
av att i högre grad tydliggöra indikatorer för bedömning av måluppfyllelse i 
verksamhetsperspektivet. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Revisionsberättelserna för år 2024 avseende Högsby kommun godkänns. 
 
Ajournering 
Mötet ajourneras 15 minuter, mellan kl 19.00-19.15. 
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Beslutsunderlag 
Revisionsberättelse för år 2024 
Revisionsrapport yttrande årsredovisning 2024.pdf 
Revisionsrapport God ekonomisk hushållning och balanskrav 2024.pdf 
Revisionsrapport Grundläggande granskning Högsby kommun.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ekonomikontoret 
Revisionen
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KF § 71     DNR: KU.2025.78  
 
 
 
Årsredovisning Högsby kommun 2024   
2024 blir kommunens resultat sämre än budgeterat. Högsby kommun 
avlämnar för 2024 ett resultat om – 14,0 mkr, vilket är 16,2 mkr sämre än 
det budgeterade resultat.  
 
Trots att KLP-portföljen har gått bra under 2024 så redovisar kommunen ett 
negativt resultat. I och med att det finns ett orealiserad resultatet i KLP-
portföljen och den avkastningen skall plockas bort vid beräkning av 
balanskravsresultatet så hamnar kommunens balanskravsresultat på – 11,7 
mkr. Utifrån kommunens riktlinjer för god ekonomisk hushållning kan vi 
täcka 9,6 mkr av detta underskott med medel som flyttas från 
resultatutjämningsreserven (RUR).  
 
Återstående underskott på 2,2 mkr åberopar kommun synnerliga skäl för att 
slippa återställa inom en treårsperiod. Anledningen till att kommunen 
åberopar synnerliga skäl är att pensionskostnaderna har varit extremt höga 
under 2024 och anses ha varit av tillfällig karaktär. Det innebär att det inte 
finns något negativt balanskravsresultat att återställa under 2025. 
Ovanstående innebär även att det finns 9,6 mkr kvar i 
resultatutjämningsreserven.  
 

 
 
 

Budget Bokslut

2024 2024

Verksamhetens intäkter 127 427 140 832 13 405

Verksamhetens kostnader -577 999 -603 484 -25 486 

Avskrivningar -14 400 -15 269 -869 

Verksamhetens nettokostnader -464 972 -477 922 -12 950 

Skatteintäkter 252 583 251 896 -687 

Generella statsbidrag 206 920 203 193 -3 727 

Finansiella intäkter 14 296 21 300 7 005

Finansiella kostnader -6 597 -12 446 -5 849 

Resultat efter finansnetto 2 230 -13 978 -16 209 

Extraordinära poster 0 0 0

Årets resultat 2 230 -13 978 -16 209 

RESULTATBUDGET (tkr) Avvikelse
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Verksamheterna uppvisar ett negativt resultat om 1,7 mkr 2024 trots att det 
finns flera verksamheter som visar positiva avvikelser. De som uppvisar 
negativa avvikelser är socialförvaltningen samt myndighetsnämnden.      
 

 
 
För UU:s del blev resultatet 2024 ett överskott på 0,1 mkr, vilket är bättre 
än vad prognosen visade i augusti då prognosen var ett underskott på 2,7 
mkr.  
 
 Förklaringarna till överskottet ligger fram för allt inom följande: 

 Anpassning av verksamheten till färre barn har gett effekt 
 Lägre kostnader inom skoladministrationen  
 Högre statsbidrag jämfört med budget 

 
För SU:s del blev resultatet 2024 ett underskott på 7,8 mkr, vilket är bättre 
än vad prognosen visade i augusti då prognosen var ett underskott på 16,6 
mkr.  
 
Förklaringar till underskottet är flera men de största posterna är följande: 

 Fortsatt höga kostnader för placeringar inom IFO 
 Krävts konsulter för att kunna bedriva viss verksamhet inom IFO  

 
KLU redovisar ett överskott på 1,8 mkr och kommer framför allt från ett 
överskott inom de gemensamma verksamheterna. Där ekonomiavdelningen 
gör ett plus tack vare att en vakant tjänst ej tillsatts under året. Dessutom 
blev det ingen folkomröstning som det var budgeterat för. 
 
ÖSK lämnar också en positiv avvikelse inom finansen samt inom 
skogsförvaltningen.   
 
 
 
 

Budget Bokslut
2024 2024

Kommunstyrelsen
Kommunledningsutskottet 62 992 61 203 1 789
Utbildningsutskottet 169 867 169 819 49
Sociala utskottet 199 769 207 614 -7 845 

ÖSK 13 670 9 036 4 635

Myndighetsnämnd 4 830 5 169 -338 

Revision 600 600 0

Totalt 451 729 453 440 -1 711 

DRIFTBUDGET (tkr) Avvikelse
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Finansredovisningen visar en negativ avvikelse om 14,5 mkr och beror 
främst på att pensionskostnaderna har ökat kraftigt under 2024.  
  

 
Måluppföljning 
Måluppfyllelsen är totalt sett oförändrad jämfört med föregående år; 84 % 
(84 %) av våra mål är uppfyllda.  
 
Finansiella mål:  

 Verksamhetens nettokostnader får maximalt uppgå till 100 % av 
skatteintäkter och statsbidrag 2024.  

Utfallet blev att 105 % har använts. 
 Inflationssäkrad förmögenhet. Högsby kommuns resultat ska 

motsvara en inflationsuppräkning av det egna kapitalet. 
Inflationstakten (KPIF) i Sverige uppgick till 0,8 % i december 
2024, vilket innebär att en ökning av det egna kapitalet med cirka 
4,5 mkr krävs för att nå målet.  

Eftersom årets resultat är negativt så har kommunens eget 
kapitalet minskat. Därmed är det finansiella målet om 
inflationssäkrad förmögenhet för 2024 inte uppnått 

 Pensionsplaceringarna ska generera en avkastning som täcker de 
framtida pensionsutbetalningarna. För att säkra de 
pensionsutfästelser som gjorts till de anställda har Högsby kommun 
placerat medel i KLP, ett bolag för pensionskapitalförvaltning. En 
avkastning på 3,5 % krävs 2024 för att klara pensionsåtagande med 
avsatta medel. Under 2024 har pensionsplaceringarna genererat en 
avkastning på 8,9 % sett till förändringen av marknadsvärdet.  

I kronor räknat är avkastningen 14,4 mkr mot budgeterade 
5,2 är att målet mkr. Bedömningen är att målet är uppnått. 

 Högsby kommun ska arbeta för att långsiktigt stärka kommunens 
soliditet 

Högsby kommuns soliditet uppgår i bokslutet 2024 till 28,8 
%. I bokslutet 2023 uppgick soliditeten till 31,7 %. Målet 
anses därmed inte uppnått för 2024. 

 

Budget Bokslut

2024 2024

Intäkter arbetskraft 20 816 20 958 142

Pensionskostnader -35 103 -50 163 -15 060 

Skatteintäkter 252 583 251 896 -687 

Statsbidrag 206 920 203 193 -3 727 

Finansiella intäkter 14 296 21 300 7 005

Finansiella kostnader -6 597 -12 446 -5 849 

Övrigt 1 045 4 723 3 679

Summa 453 960 439 462 -14 498 

FINANSREDOVISNING (tkr) Avvikelse
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Ett av fyra finansiella mål uppnås därmed under 2024, vilket innebär 25 % 
måluppfyllelse. Måluppfyllelsen under 2024 är därmed sämre än 2023. 
 
Verksamhetsmål: 
Utöver de finansiella och verksamhetsmässiga målen enligt perspektiven 
för god ekonomisk hushållning har kommunfullmäktiges övergripande 
inriktningsmål brutits ner till inriktningsmål för respektive utskott. I 
nedanstående tabell redovisas en sammanställning av måluppfyllelsen för 
verksamheternas antagna inriktningsmål. Av 28 inriktningsmål har 26 av 
målen eller 93 % uppfyllts under året, vilket innebär att måluppfyllelsen är 
bättre jämfört med 2023 då måluppfyllelsen hamnade på 90 %. 
 

 
 
 

 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Årsredovisningen godkänns.  
 
Beslutsunderlag 
ÅR 2024 ver 20250404.1.pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 118  
 
Beslutsmottagare 
Ekonomikontoret 
Revisionen 
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KF § 72     DNR: KU.2025.72  
 
 
 
Årsredovisning Högsby Energi AB (HEAB) 2024   
Högsby Energi AB har avlämnat årsredovisning för 2024. 
 
Bolaget drivs enligt affärsmässiga principer under iakttagande av det 
kommunala ändamålet med verksamheten, samt de principer som framgår 
av bolagsordning och ägardirektiv. Bolaget ska ha en stark lokal närvaro 
och driva och utveckla lokal energiverksamhet med god miljö, hög 
leveranssäkerhet, hög servicenivå och rationell energianvändning. 
 
Bolagets omsättning uppgår för verksamhetsåret 2024 till 12,8 mkr och 
bolaget redovisar en förlust på 91 tkr.  
 
Bolagets lånestock uppgår till 38,0 mkr per 2024-12-31. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Årsredovisning för Högsby Energi AB godkänns.  
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Årsredovisning HEAB 2024.pdf 
Revisionsberättelse HEAB 2024.pdf 
Lekmannarevisor HEAB 2024.pdf 
Granskningsrapport HEAB 2024 
Revisionsrapport Grundläggande granskning 2024, Högsby Energi AB.pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 119  
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
HEAB 
Ekonomikontoret 
Revisionen



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 17 (68) 
 
Kommunfullmäktige  2025-05-05  
 

Justerandes sign 
 

 Utdragsbestyrkande 

  

 

 
 

KF § 73     DNR: KU.2025.113  
 
 
 
Årsredovisning Högsby Bostads AB 2024   
Högsby Bostads AB har avlämnat årsredovisning för 2024.  
 
Utöver egna bostäder och lokaler förvaltar och administrerar Högsby 
Bostads AB Högsby kommuns fastigheter. Förvaltaravtalet med Högsby 
kommun trädde i kraft 2020-01-01, likaså ett förvaltningsavtal med 
Riksbyggen samt avtal med Högsby Energi om beredskapshållning.  
 
Högsby Bostads AB sköter även uthyrning samt drift- och underhåll av 
fastigheten Huseby 7:56 som 2018 såldes till Statens Bostadsomvandling i 
ett ombyggnadsprojekt. 
 
Bolagets omsättning för 2024 uppgår till 47,1 mkr och resultat för 
verksamhetsåret 2024 uppgår till 1 196 tkr.  
 
Bolagets lånestock uppgår till 121,2 mkr per 2024-12-31. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Årsredovisning för Högsby Bostads AB godkänns.  
 
 
 
Beslutsunderlag 
Högsby Bostads AB Årsredovisning signerad.pdf 
Revisionsrapport Grundläggande granskning 2024, Högsby Bostads AB.pdf 
Granskningsrapport HBAB 2024 
Kommunala ändamålet 2024 HBAB.pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 120  
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
HBAB 
Ekonomikontoret 
Revisionen
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KF § 74     DNR: KU.2025.57  
 
 
 
Årsredovisning Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) 2024   
ÖSK har avlämnat årsredovisning för 2024. Förbundet lämnar en positiv 
avvikelse för Högsbys del om 1,8 mkr jämfört med budget.  
 
Överskottet för ÖSK Högsby har återförts till Högsby kommun genom ett 
minskat driftbidrag. Underskottet inom taxekollektivet för vatten och 
avlopp överförs till Högsby kommun och redovisas inom ramen för VA-
redovisningen. Resultatet för taxekollektivet inom renhållning avräknas 
mot tidigare års ackumulerade underskott, vilka redovisas som förutbetalda 
intäkter inom ÖSK:s balansräkning. 
 
Händelser av väsentlig betydelse: 
Avveckling och likvidation av gemensamma förbundet Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund: Den 11 december 2023 höll Högsby och 
Hultsfreds kommuner ägardialog i frågan om avveckling. Ägardialogen 
blev då överens om att nästa steg i processen blir att kommunstyrelsernas 
ordförande väcker frågan i respektive kommunstyrelse för att sedan föra 
den vidare till respektive kommunfullmäktige för beslut. Den 5 februari 
2024 togs beslut i de båda medlemskommunernas kommunfullmäktige om 
att likvidera ÖSK senast 2025-12-31.Kommunstyrelsens arbetsutskott i 
Hultsfred och kommunledningsutskottet i Högsby beslutade 2024-02-27 att 
avveckling och likvidation ska vara genomfört till 2024-12-31. 
 
Stora delar av året har präglats av omorganisationen vilket till viss del har 
inneburit en orolig tid för personalen. Vi har även lagt mycket tid och 
energi på att verkställa likvidering och förbereda för de nya 
organisationerna i båda ägarkommunerna. Fyra medarbetare har slutat i 
förtid som följd av omorganisationen. Projektchef har jobbat 30% åt 
Hultsfreds kommun som tf. utvecklingschef.  
 
Svängningar inom inflation och energipriser har en direkt påverkan på 
anbudspriser men även avtalskopplade verksamheter och långa 
leveranstider. Prisförändringar för bränsle och el påverkar även driftens 
kostnader. 
 
Färdigställande av asfaltsbeläggning på Storgatan i Högsby. 
Överlämnande av enskilda vägar från Högsby kommun till väghållare 
påbörjat 2024. 
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Fortsatt upprustning av Kolsrum återvinningscentral (ÅVC). 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Årsredovisning för Östra Smålands kommunalteknikförbund (ÖSK) 
godkänns.  
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll FD § 2, 2025-02-12.pdf 
Årsredovisning ÖSK 2024_Slutlig.pdf 
Egna investeringar Högsby 2024-12-31.pdf 
Mål och nyckeltal Högsby_2024.pdf 
Revisionsberättelsen ÖSK 2024.pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 121  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Revisionen 
Ekonomikontoret 
Hultsfreds kommun
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KF § 75     DNR: KU.2025.128  
 
 
 
Årsredovisning Emåbygdens Vind AB 2024   
Emåbyggdens Vind AB har avlämnat årsredovisning för 2024. 
 
Bolaget ska äga vindkraftverk och producera el samt därmed förenlig 
verksamhet. 
 
Ägarförhållanden 
Mönsterås kommun   40 % 
Hultsfreds Kommunala Industri AB 40 % 
Högsby kommun    20 % 
 
Bolagets omsättning uppgår för verksamhetsåret 2024 till 3 015 tkr och 
bolaget redovisar en vinst på 510 tkr. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Årsredovisning för Emåbyggdens Vind AB godkänns.  
 
 
 
Beslutsunderlag 
2024 Årsredovisning Emåbygdens Vind AB inkl RB_signerad.pdf 
2024 Granskningsrapport Emåbygdens Vind AB_signerad.pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 123  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Hultsfreds kommun 
Mönsterås kommun 
Ekonomikontoret 
Revisionen
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KF § 76     DNR: KU.2025.102  
 
 
 
Årsredovisning Räddningstjänsten Sydost 2024   
Räddningstjänsten Sydost har avlämnat årsredovisning för 2024. 
 
Räddningstjänsten Sydost är sedan 2023-01-01 ett kommunalförbund för 
räddningstjänst som har ansvaret för räddningstjänstverksamheten i 
kommunerna Högsby, Mönsterås, Kalmar, Mörbylånga, Borgholm, 
Emmaboda, Torsås, Nybro och Oskarshamn.  
 
Räddningstjänsten Sydost har ca 600 anställda. Operativt har förbundet fyra 
brandstationer som är bemannade dygnet runt, och 24 brandstationer som 
bemannas av Räddningspersonal i beredskap (tidigare kallat 
deltidsbrandmän). Förbundet har dygnet runt, alla dagar om året ca 110 
personer i beredskap.  
 
Räddningstjänsten Sydost har inom sitt geografiska område en mycket 
varierad riskbild som ställer krav på förmåga och kompetens både inom den 
förebyggande och operativa verksamheten. Som exempel kan nämnas 
mycket landsbygd och skog med stor risk för skogsbränder, städer med tät 
och hög bebyggelse, flygplatser, järnväg, kust & hamnar, industrier, handel, 
turism, kärnkraftverk och sågverk med mera.  
 
Räddningstjänsten Sydost har vissa specialuppdrag, som exempel kan 
nämnas att förbundet utbildar brandmän på uppdrag av MSB (Myndigheten 
för samhällsskydd och beredskap), utbildar sjöbefälselever på 
Linnéuniversitetet i fartygsbrandsläckning, samarbete med Uniper vad 
gäller räddningstjänst och utbildning vid kärnkraftverket OKG, samt 
samarbete med Södra Skogsägarna gällande utbildning på deras anläggning 
i Mönsterås med mera.  
 
Kommunalförbundet ansvarar även för utförande av sotning- och 
brandskyddskontroll i Emmaboda, Torsås, Nybro, Oskarshamn och Högsby 
kommuner. Under 2025 kommer denna verksamhet att utökas till att även 
omfatta Mörbylånga kommun, Borgholm kommun samt Mönsterås 
kommun. 
 
Bolagets omsättning uppgår för verksamhetsåret 2024 till 307 340 tkr och 
bolaget redovisar en förlust på 43 248 tkr. 
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Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Årsredovisning för Räddningstjänsten Sydost godkänns.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Årsredovisning 2024 - Räddningstjänsten Sydost 
Revisionsberättelse RTSO 2024.pdf 
Det sakkunniga biträdets yttrande Räddningstjänsten Sydost 2024-12-31 
signad.pdf 
Räddningstjänsten Sydost GEH 20241231 signad.pdf 
Presentation granskning årsredovisning Räddningstjänsten Sydost 20241231 
signad.pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 122  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Räddningstjänsten Sydost 
Ekonomikontoret 
Revisionen
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KF § 77     DNR: KU.2025.141  
 
 
 
Frågor rörande ansvarsfrihet för nämnder och styrelser angående 
2024 års räkenskaper och förvaltning    
Revisorerna tillstyrker att fullmäktige beviljar ledamöterna i styrelse, 
nämnder, den gemensamma nämnden HUL, den gemensamma nämnden 
för hjälpmedelsverksamheten och direktionen för Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund ansvarsfrihet. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ledamöterna i styrelse, nämnder, den gemensamma nämnden HUL, den 
gemensamma nämnden för hjälpmedelsverksamheten, direktionen för 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund och överförmyndaren beviljas 
ansvarsfrihet.  
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande KF  
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Revisorerna 
Ekonomi 
Hultsfreds kommun 
Överförmyndaren 
HUL 
Nämnden för Hjälpmedelsverksamheten 
HBAB 
HEAB 
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KF § 78     DNR: KU.2023.76  
 
 
 
Information kring revidering av Riktlinje för enskilda vägar i Högsby 
kommun    
Projektledare inom förvaltningen samhällsservice och teknik informerar om 
revideringar som är gjorda i "Riktlinje för enskilda vägar i Högsby 
kommun". 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
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KF § 79     DNR: KU.2023.76  
 
 
 
Revidering av riktlinje för enskilda vägar/Förlängning av 
genomförandetiden angående överlämning av ansvaret för enskilda 
vägar    
 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade 2025-02-11 att återremittera ärendet om 
förlängning av genomförandetiden för överlämning av ansvaret för enskilda 
vägar.  
 
Yrkande framkom om ändringar i riktlinjer för enskilda vägar i Högsby 
kommun. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 4 mars 2024 för vägsamfälligheter som 
ansöker om förrättning hos Lantmäteriet senast den 1 juli 2025 kommer 
kommunen fortsatt att bistå med drift och skötsel av vägen fram till och 
med den 1 juli 2026.Förening kan bildas samtidigt som ansökan av 
förrättning. En förening behöver inte finnas innan ansökan.  
 
 En revidering har gjort av riktlinjerna med anledning av 
återremissyrkandet. Tillägg har gjorts i början med sammanfattning, 
inledning och väghållaransvar. I övrigt har endast ändringar gjorts av 
redaktionellkaraktär. Paragraf 20 har tillkommit där övertagandet beskrivs.  
 
Kommunledningsutskottet föreslog 2025-02-25, § 33 att ändra 
Riktlinjer för enskilda vägar enligt reviderat förslag samt att tiden för 
genomförandetiden för överlämning av ansvaret för enskilda vägar förlängs 
till 2027-12-31 för de föreningar som har ansökt om förrättning senast 
2025-07-01.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2025-03-18, att återremittera ärendet för ny 
revidering av "Riktlinjer för bidrag till enskilda vägar i Högsby kommun" 
med anledning av de synpunkter som framförts vid kommunstyrelsens 
sammanträde 2025-03-18. 
 
Reviderat förslag till Riktlinje för enskilda vägar har upprättats efter 
inkomna synpunkter vid kommunstyrelsens sammanträde 2025-03-18. 
 
Kommunledningsutskottet förslår 2025-03-25, § 67 att riktlinjer för 
enskilda vägar ändras enligt reviderat förslag.  
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Kommunledningsutskottet föreslår även att tiden för genomförandetiden för 
överlämning av ansvaret för enskilda vägar förlängs till 2027-12-31 för de 
föreningar som har ansökt om förrättning senast 2025-07-01.  
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Lars Elmborg (KD) framför följande yrkande: 
 
"Flertalet medborgare och fastighetsägare är oroliga kring 
lantmäterimyndighetens långa och dyra handläggningstider i kombination 
med eventuella juridiska processer och den snäva tidsramen. Flera är också 
oroliga kring det dåliga skicket på många av vägarna och huruvida Högsby 
kommun kommer att leva upp till löftet och budgetmässiga ansvar om att 
överlämna dem i ”statsbidragsberättigat skick”.  
 
Eftersom Högsby kommunfullmäktige beslutat att upphöra med 
väghållaransvar och driften av enskilda vägar från och med 2025-07-01, och 
kommunstyrelsen inte äger delegation att gå emot ett fullmäktigebeslut så är 
det viktigt att fullmäktige föreslås att ompröva beslutet, och att beslutet tas i 
en rättssäker och mer medborgarvänlig ordning. Så som vi tidigare 
föreslagit.  
 
Vi yrkar därför att:  

 Kommunfullmäktige omprövar beslut DNR: KU.2023.76 gällande 
Reglementet för enskilda vägar i Högsby kommun.  

 Kommunfullmäktige föreslås besluta om reviderat Reglementet för 
enskilda vägar i Högsby kommun, och att tiden för överlämnandet 
av väghållaransvar och drift för vilande vägsamfälligheter ställs i 
tidsmässig relation till att samfällighetsföreningar hunnit 
bildas/aktiveras och överlämnats av kommunen i 
statsbidragsberättigat skick.  

 Kommunfullmäktige verkställer tidigare beslut och snarast genom 
tjänstemannaorganisationen, delges en strategi och kostnadsanalys 
av beslutet så att förutsättningar ges att budgetera kostnader inför 
kommande verksamhetsår.  

 Tekniska förvaltningschefen ges i uppdrag att undersöka 
möjligheterna till, och om så är möjligt, ansöka om särskilda 
statsstöd för att återställa aktuella vägar till ”statsbidragsberättigat 
skick"." 

 
Anders Svensson (M), med instämmande av Jonas Erlandsson (S), yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktiges ordförande Carl-Wiktor Svensson (KD) konstaterar 
att det finns två olika förslag att ta ställning till, nämligen 
kommunstyrelsens förslag eller Kristdemokraternas förslag. 
Kommunfullmäktiges ordförande frågar därför om kommunfullmäktige vill 
besluta enligt kommunstyrelsens förslag eller Kristdemokraternas och 
finner att kommunfullmäktige vill besluta enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Riktlinjer för enskilda vägar ändras enligt reviderat förslag.  
 
Tiden för genomförandetiden för överlämning av ansvaret för enskilda 
vägar förlängs till 2027-12-31 för de föreningar som har ansökt om 
förrättning senast 2025-07-01.  
 
Reservation 
Carl-Wiktor Svensson (KD), Lars Elmborg (KD), Marcus Carlsson (KD), 
Heléne Danielsson (KD) och Berit Åberg Alsiö (KD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Kristdemokraternas yrkande. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Nya riktlinjer för bidrag till enskilda vägar i Högsby kommun, rev efter KS 
250318.pdf 
Riktlinjer för bidrag till enskilda vägar i Högsby kommun, KF 250505.docx 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 134  
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Chefen för samhällsservice och teknik 
Projektledare 
Verksamhetssamordnare 
Ekonomi
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KF § 80     DNR: KU.2025.103  
 
 
 
Revidering av förbundsordning för Räddningstjänsten Sydost,(RTSO)   
 
Bakgrund 
Inför förbundsbildningen togs under hösten 2022 fram en förbundsordning 
som kom att gälla från 2023-01-01. Under de drygt två år som 
kommunalförbundet har varit i drift har verksamheten utvecklats på ett sätt 
som föranleder behov av förändring i förbundsordningen. 
 
Den första förändringen avser § 3, ”Ändamål och uppdrag”. 
Räddningstjänsten Sydost bedriver i vissa fall tillståndspliktig verksamhet 
enligt Lagen om brandfarliga och explosiva varor. I dessa fall är det inte 
möjligt att följa den nuvarande skrivelsen i förbundsordningen där 
Räddningstjänsten Sydost är tillståndsmyndighet. Med anledning av detta 
har följande stycke kompletterats § 3: 
 
”Ansvaret enligt lagen om brandfarliga och explosiva varor omfattar inte 
tillståndshantering och tillsyn avseende räddningstjänstens egen verksamhet 
och tillståndspliktiga varor enligt denna lag”. Skrivelsen innebär att i dessa 
särskilda fall är den kommun där hanteringen sker som är tillstånds- och 
tillsynsmyndighet. 
 
Direktionen för Räddningstjänsten Sydost föreslår även revidering av § 5.2 
”Direktionen och tillsättning”. När nuvarande förbundsordning beslutades 
var andemeningen att interimsdirektionen efter 2023 skulle ersättas av en 
ordinarie direktion. Sedan dess har beslut fattats att interimsdirektionen ska 
kvarstå mandatperioden ut. Med anledning av detta har texten i § 5.2 
uppdaterats med information om detta. 
 
Avslutningsvis föreslås en förändring i § 22 gällande arvoden. I nuvarande 
förbundsordning anges att Kalmar kommuns arvodesregler för 
förtroendevalda ska tillämpas för förbundets ledamöter, ersättare och 
revisorer. Kalmar kommuns arvodesregler är inte fullt ut tillämpbara i 
kommunalförbundets verksamhet, varpå det istället föreslås att beslut om 
arvoden och andra ekonomiska förmåner fattas i direktionen för 
Räddningstjänsten Sydost. 
 
Räddningstjänsten Sydost beslutade 2025-03-07, § 8, att föreslå ändring av 
förbundsordningen enligt upprätt förslag och att beslut fattas i respektive 
ägarkommuns kommunfullmäktige.  
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Hemställan 
Räddningstjänsten Sydost hemställer hos Emmaboda Kommun, Torsås 
kommun, Nybro kommun, Kalmar kommun, Mörbylånga kommun,  
Borgholms kommun, Mönsterås kommun, Högsby kommun och 
Oskarshamns kommun att: 
 
1. Beslutad förbundsordning för Räddningstjänsten sydost revideras enligt 
förslagen ovan, avseende § 3, § 5.2 och § 22. 
 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige 2025-04-15, § 134, att 
förbundsordningen för Räddningstjänsten Sydost revideras enligt förslagen 
ovan, avseende § 3, § 5.2 och § 22. 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Lars Elmborg (KD) framför följande yrkande: 
 
"Kristdemokraterna yrkar på att ärendet återremitteras med följande 
motivering:  
 
Som förslaget är format så föreslås direktionen själv, främst bestående av 
Socialdemokrater, bestämma arvodesbestämmelserna för Räddningstjänst 
Sydost.  
 
Kristdemokraterna önskar att arvodesbestämmelserna ses över och att ett 
mer transparent förslag till beslut tas fram och föreslås 
fullmäktigeförsamlingarna." 
 
Jonas Erlandsson (S) framför synpunkt på att det inte finns någon anledning 
till att återremittera ärendet. 
 
Rolant Pridaen (SD) instämmer i återremissyrkandet.  
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktiges ordförande Carl-Wiktor Svensson (KD) frågar med 
anledning av återremissyrkandet om kommunfullmäktige vill att ärendet ska 
avgöras idag eller återremitteras och finner att kommunfullmäktige vill att 
ärendet ska återremitteras. Omröstning begärs och genomförs. 
 
Beslutsordning 
Den som vill att ärendet ska återremitteras röstar ja och den som vill att 
ärendet ska avgöras idag röstar nej.  
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Omröstningsresultat 
Vid omröstningen avges 15 ja-röster och 16 nej-röster. Resultatet framgår 
av särskild omröstningslista. 
  
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet återremitteras med anledning av minoritetsåterremiss. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Hemställan till ägarkommunerna gällande revidering av förbundsordning 
Räddningstjänsten Sydost.pdf 
Förslag till reviderad Förbundsordning Räddningstjänsten Sydost.pdf 
§ 8, 2025-03-07 Beslut om revidering av förbundsordning.pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 133  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Räddningstjänsten Sydost
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KF § 81     DNR: KU.2025.120  
 
 
 
Beslut om ny gemensam taxa för rengöring/sotning och 
brandskyddskontroll   
 
Bakgrund 
Avgifter får tas ut för myndighetsutövning såsom brandskyddskontroll, när 
stöd för det finns i lagstiftningen. Syftet med avgifterna är att täcka de 
kostnader som uppkommer för att bedriva den avgiftsbelagda verksamheten. 
 
Självkostnadsprincipen är gällande, det vill säga myndigheten får inte ta ut 
högre avgifter än som svarar mot kostnaderna för de tjänster eller nyttigheter 
som myndigheten tillhandahåller. Vid beräkningen av självkostnaderna får, 
utöver externa kostnader, alla relevanta direkta och indirekta kostnader som 
verksamheten ger upphov till tas med. Exempel på direkta kostnader är 
personalkostnader, personalomkostnader, material och utrustning, försäkringar 
med mera. Exempel på indirekta kostnader är lokalkostnader, kapitalkostnader 
och administrationskostnader. Verksamhetens eventuella andel av 
räddningstjänstens centrala service- och administrationskostnader räknas också 
med. 
 
Även likställighetsprincipen är gällande, det vill säga myndigheten ska 
behandla sina medlemskommuner lika, om det inte finns sakliga skäl för 
något annat. Bestämmelsen innebär att särbehandling av vissa 
kommunmedlemmar eller grupper av kommunmedlemmar endast är tillåten 
på objektiva grunder. Likställighetsprincipen innebär vid fördelning av 
avgifter att lika avgift ska utgå för lika prestation eller att 
kommunmedlemmar som befinner sig i motsvarande läge ska betala samma 
avgifter. Likställighetsprincipen medger heller ingen inkomstfördelande 
verksamhet. Däremot finns det inget hinder mot att differentiera avgifterna 
med hänsyn till kostnadsskillnader mellan olika prestationer. 
 
Räddningstjänsten Sydost är likställt med kommun i ovanstående principer. 
Sammanfattningsvis får inte räddningstjänsten göra någon ekonomisk vinst 
på avgiften eller att avgiften är så låg att avgiftsbelagd verksamhet 
subventioneras av skatteintäkter. 
 
Timtaxa och struktur 
Idag har medlemskommunerna olika timtaxor, och olika taxetabeller, för 
rengöring/sotning och brandskyddskontroll beroende på att man tidigare 
haft olika utförare och kostnader för aktuellt verksamhetsområde. Vid  
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genomgång och utvärdering av respektive medlemskommuns underlag och 
struktur bedöms det på objektiv grund (värdering av tillgängliga data såsom 
statistik från olika myndigheter och organisationer samt verksamheternas 
kontrollböcker) möjligt att införa en enhetlig taxa utifrån gällande principer. 
 
I samband med detta arbete har jämförelse gjorts där olika faktorer inom 
indirekta kostnader studerats såsom arbetsmiljökrav i likhet med så kallade 
”friska brandmän”-konceptet. Detta kräver mer tid av den arbetstid som 
finns till förfogande och som gynnar en god och hälsosammare arbetsmiljö 
för personalen och alla inom Räddningstjänsten Sydost. Vidare är 
personalens kompetens hög samt att möjlighet och uppmuntran till vidare- 
och fortutbildning finns på ett annat sätt än tidigare organisationer. De 
målsättningar och inriktningar som finns för de administrativa funktionerna 
när sotningsverksamheten har genomfört de planerade 
verksamhetsövergångarna kommer vara högre än tidigare. Ett exempel är 
nytt verksamhetssystem med integration till övriga system inom 
Räddningstjänsten, vilket ger uppföljning av ekonomi och hanteringen av 
diariet helt andra förutsättningar. 
 
Även faktorer inom de direkta kostnaderna för sotningsverksamheten har 
diskuterats och värderats, såsom hur dagens eldningsanordningar är 
konstruerade för att möta energi- och utsläppskrav och vilka arbetsmoment 
som detta innebär för olika uppdrag inom rengöring/sotning. Tider för 
grund- och objektstider har dels värderats utifrån ursprungliga frister men 
korrigeringar, justeringar och förenkling har gjorts för att överensstämma 
med dagens förhållande. Det samlade resultatet är att 
medlemskommunernas timtaxegenomsnitt för rengöring/sotning (inklusive 
moms) blir 771 kr i stället för 691 kr medan för brandskyddskontroll blir det 
1015 kr i stället för 911 kr. 
 
I bilagan ”Sammanställning av dagens taxor i kommunerna” redovisas 
timtaxan och typexempel för uppdrag inom rengöring/sotning samt 
brandskyddskontroll. 
 
I arbetet med uppdatering av taxa och dess struktur har även MSB :s 
kommande handbok gällande sotningsverksamheten beaktas. I handboken 
föreslås det bland annat att taxans utformning ska förenklas så att kunderna 
ska förstå vilka uppdrag som faktureras. 
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I bilagan “Taxa för rengöring/sotning och brandskyddskontroll” till 
tjänsteskrivelsen presenteras framtaget taxeförslag. 
 
Förändrad justering av index 
I Sveriges Kommuner och Regioners (SKR) cirkulär 24:37 ges 
nedanstående rekommendation om index för justering av sotningstaxor. 
 
“Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) och Sveriges 
Skorstensfejarmästares Riksförbund (SSR) har tillsammans tagit fram en ny 
rekommendation om index för årlig återkommande justering av 
sotningstaxor, rengöring och brandskyddskontroll. Den ersätter den gamla 
rekommendationen om sotningsindex, enligt SKR:s cirkulär 2002:83, 
daterat 2002-09-12. 
 
Den nya rekommendationen är att Prisindex för Kommunal Verksamhet 
(PKV) används för justering av sotningstaxor och att taxorna justeras den 1 
januari. Den prognos för PKV för innevarande år som tas fram i oktober 
används för att justera taxan från den 1 januari nästkommande år.” 
 
I aktuellt cirkulär ges bakgrunden till varför rekommendationen är 
framtagen och stödet till förändring finns från båda parter. Då övriga 
myndighetstaxor justeras årligen utifrån PKV inom Räddningstjänsten 
Sydost underlättar denna övergång för verksamheten som helhet. 
 
I bilagan “Taxa för rengöring/sotning och brandskyddskontroll” till 
tjänsteskrivelsen redovisas justering av index enligt PKV. 
 
Årlig justering av index 
För beslut gällande årlig justering av taxan enligt PKV rekommenderas att 
Direktionen för Räddningstjänsten Sydost erhåller denna delegation från 
medlemskommunerna. Övriga ändringar av taxestruktur och avgifter 
beslutas fortsättningsvis av respektive medlemskommuns 
kommunfullmäktige. 
 
Direktionen för Räddningstjänsten Sydost beslutade vid direktionsmötet  
2025-03-07, §12 föreslå för Kommunfullmäktige i Oskarshamn, Högsby, 
Mönsterås, Nybro, Emmaboda, Torsås, Borgholm och Mörbylånga att 
besluta enligt följande: 
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 att ny gemensam timtaxa och uppdaterade gemensamma taxetabeller 
för rengöring/sotning och brandskyddskontroll blir gällande inom de 
kommuner där Räddningstjänsten Sydost ansvarar för utförandet av 
rengöring/sotning och brandskyddskontroll 

 att justering av index sker enligt Prisindex för Kommunal 
Verksamhet (PKV) 

 att den årliga justeringen av index (PKV) beslutas av Direktionen för 
Räddningstjänsten Sydost 
 

Förslaget föreslås att börja gälla från och med 2026-01-01. 
 

Kommunstyrelsen förslog 2025-04-15, § 108 till kommunfullmäktige att 
ny gemensam timtaxa och uppdaterade gemensamma taxetabeller för 
rengöring/sotning och brandskyddskontroll blir gällande inom de kommuner 
där Räddningstjänsten Sydost ansvarar för utförandet av rengöring/sotning 
och brandskyddskontroll. 
 
Justering av index sker enligt Prisindex för Kommunal Verksamhet (PKV). 
 
Den årliga justeringen av index (PKV) beslutas av Direktionen för 
Räddningstjänsten Sydost. 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Jonas Erlandsson (S), med instämmande av Lars Elmborg (KD), yrkar att 
ärendet återremitteras med anledning av att förslaget till beslut behöver 
formuleras om. Detta med anledning av att det handlar om en taxa och det 
är respektive kommun som ska besluta om taxor. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktiges ordförande Carl-Wiktor Svensson (KD) frågar med 
anledning av återremissyrkandet om kommunfullmäktige vill att ärendet 
ska avgöras idag eller återremitteras och finner att kommunfullmäktige vill 
att ärendet ska återremitteras. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet återremitteras. 
 
Skriftlig motivation ska inlämnas av Jonas. 
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Beslutsunderlag 
Hemställan gällande ny gemensam taxa för rengöring sotning och 
brandskyddskontroll.pdf 
§ 12, 2025-03-07 RTSO. Beslut om ny gemensam taxa för rengöring, sotning och 
brandskyddskontroller.pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 108  
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Räddningstjänsten Sydost 
KS
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KF § 82     DNR: KU.2025.121  
 
 
 
Beslut om nya gemensamma frister för rengöring/sotning och 
brandskyddskontroll   
 
Bakgrund 
I föreskriften och allmänna råden i MBSFS 2014:6 samt kommande 
handboken för sotningsverksamheten ges vikten av att tydliggöra fristerna 
och dess inriktning för verksamhetens planering, mål och uppföljning. 
 
Dagens fristunderlag från respektive medlemskommun har gåtts igenom för 
att dels finna de likheter som finns, dels värdera eventuella olikheterna. I 
stort är det lika och inriktningen har därför varit att föra in den struktur som 
Myndigheten för Samhällsskydd och Beredskap (MSB) förespråkar när det 
gäller frister och dess beskrivning till kunderna. 
 
Frister 
Vid genomgång och utvärdering av respektive medlemskommuns underlag, 
som kortfattat beskrivs under Bakgrund, bedöms det möjligt att införa en 
enhetlig utformning av fristerna. 
 
I bilagan "Frister för rengöring/sotning och brandskyddskontroll" till 
tjänsteskrivelsen presenteras framtaget förslag gällande frister. 
 
Justering av frister 
För beslut gällande justering av frister rekommenderas att Direktionen för 
Räddningstjänsten Sydost erhåller denna delegation från 
medlemskommunerna Oskarshamn, Högsby, Mönsterås, Nybro, 
Emmaboda, Torsås, Borgholm och Mörbylånga. Övriga förändringar av 
strukturen gällande frister beslutas fortsättningsvis av respektive 
medlemskommuns kommunfullmäktige. 
 
Direktionen för Räddningstjänsten Sydost beslutade vid direktionsmötet 
2025-03-07, § 13, att föreslå för kommunfullmäktige i Oskarshamn, 
Högsby, Mönsterås, Nybro, Emmaboda, Torsås, Borgholm och Mörbylånga 
att besluta enligt följande: 
 
 att nya frister för rengöring/sotning och brandskyddskontroll enligt 

föreskrifter och riktlinjer i allmänna råd (MBSFS 2014:6) blir 
gällande inom de kommuner där Räddningstjänsten Sydost ansvarar 
för utförandet av rengöring/sotning och brandskyddskontroll 
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 att justering av frister för rengöring/sotning och brandskyddskontroll 
beslutas av Direktionen för Räddningstjänsten Sydost 

 
Förslaget föreslås att börja gälla från och med 2026-01-01. 

 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Nya frister för rengöring/sotning och brandskyddskontroll enligt föreskrifter 
och riktlinjer i allmänna råd (MBSFS 2014:6) blir gällande inom de 
kommuner där Räddningstjänsten Sydost ansvarar för utförandet av 
rengöring/sotning och brandskyddskontroll. 
 
Justering av frister för rengöring/sotning och brandskyddskontroll beslutas 
av Direktionen för Räddningstjänsten Sydost. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Hemställan gällande nya gemensamma frister för rengöring sotning och 
brandskyddskontroll.pdf 
§ 13, 2025-03-07 RTSO. Beslut om nya gemensamma frister för rengörings, 
sotning och brandskyddskontroll.pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 107  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Räddningstjänsten Sydost
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KF § 83     DNR: KU.2025.122  
 
 
 
Beslut om uppdrag förknippade med sotningsverksamheten   
 
Bakgrund 
Räddningstjänsten Sydost ansvarar och bedriver sotningsverksamheten 
inom en stor del av förbundets geografiska område. Från och med förste 
april 2025, ingår åtta av nio medlemskommuner. Inom verksamheten finns 
det via lagen om skydd mot olyckor (LSO) tydliga ramar gällande de 
uppdrag som kommunerna har ansvar för. 
 
Då det i sotningsverksamheten finns gedigen kompetens och god erfarenhet 
inom uppdrag som är nära förknippade med rengöring/sotning och 
brandskyddskontroll kan man bistå och genomföra olika arbeten. Till 
exempel genom information, lokalisering av skorstenskanaler och 
nyinstallationsbesiktning samt exempelvis genomföra större rensning av 
igensatta skorstenar. Då dessa uppdrag inte är lagstyrda är det av vikt att 
Direktionen och medlemskommunerna medger att detta kan utföras, i och 
med den så kallade anknytningskompetensen, inom sotningsverksamheten i 
Räddningstjänsten Sydost. Målsättningen är främst att kunna utföra dessa i 
samband de lagstiftningsstyrda uppdragen och därigenom bistå 
kommunerna, kommuninvånarna och näringslivet på ett optimalt sätt. De 
uppdrag som avses och är förknippade med sotningsverksamheten, och 
därmed kan utföras av dess personal ges i punktform nedan: 
 
 Nyinstallationsbesiktningar 
 Rensning av igensatta skorstenar med tillhörande förebyggande 

arbete 
 Information, lokalisering och rådgivning vid installation av eldstäder 
 Rengöring av ventilationsanläggningar från restauranger och övriga 

större kök där de är sammankopplade med rensningspliktig imkanal 
 Rengöring av imkanaler i kommunala verksamheter såsom skolor 

och särskilt boende 
 Rengöring av ventilation i kommunala verksamheter 
 Samt övriga förekomna arbeten 

 
Taxa för uppdragen 
Taxa för aktuella uppdrag redovisas i särskilt taxeunderlag med tillhörande 
indexjustering och är därmed skild från de lagstyrda rengöring/sotning och 
brandskyddskontroll uppdragen i lagen om skydd mot olyckor (LSO). 
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I bilagan "Taxa för uppdrag förknippade med sotningsverksamheten" till 
tjänsteskrivelsen presenteras framtaget taxeförslag där den årliga justeringen 
av index föreslås följa Prisindex för Kommunal Verksamhet (PKV). 
 
Direktionen för Räddningstjänsten Sydost beslutade vid direktionsmötet 
2025-03-07, § 14, att föreslå för kommunfullmäktige i Oskarshamn, 
Högsby, Mönsterås, Nybro, Emmaboda, Torsås, Borgholm och Mörbylånga 
att besluta enligt följande: 
 
 att uppdrag förknippade med sotningsverksamheten kan utföras av 

dess personal utifrån anknytningskompetens. 
 

 att dessa uppdrag debiteras utifrån särskilt taxeunderlag med 
tillhörande indexjustering. 
 

 att den årliga justeringen av index (PKV) av dessa uppdrag beslutas 
av Direktionen för Räddningstjänsten Sydost 

 
Förslaget föreslås att börja gälla från och med 2026-01-01. 

 
Kommunstyrelsen föreslog 2025-04-15, § 106, till kommunfullmäktige att 
besluta att uppdrag förknippade med sotningsverksamheten kan utföras av 
dess personal utifrån anknytningskompetens. 
 
Dessa uppdrag debiteras utifrån särskilt taxeunderlag med tillhörande 
indexjustering. 
 
Den årliga justeringen av index (PKV) av dessa uppdrag beslutas av 
Direktionen för Räddningstjänsten Sydost. 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Jonas Erlandsson (S) yrkar att ärendet återremitteras med anledning av att 
förslaget till beslut behöver formuleras om. Detta med anledning av att det 
handlar om en taxa och det är respektive kommun som ska besluta om 
taxor. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktiges ordförande Carl-Wiktor Svensson (KD) frågar med 
anledning av återremissyrkandet om kommunfullmäktige vill att ärendet 
ska avgöras idag eller återremitteras och finner att kommunfullmäktige vill 
att ärendet ska återremitteras. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet återremitteras. 
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Beslutsunderlag 
Hemställan gällande uppdrag förknippade med sotningsverksamheten.pdf 
§ 14, 2025-03-07 RTSO. Beslut om uppdrag förknippade med 
sotningsverksamheten.pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 106  
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Räddningstjänsten Sydost 
KS
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KF § 84     DNR: UU.2025.22  
 
 
 
Information kring förändring av skolorganisation läsåret 2025/2026 
Kommunchefen informerar i ärendet kring förändring av 
skolorganisationen läsåret 2025/2026. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
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KF § 85     DNR: UU.2025.22  
 
 
Förändring av skolorganisation läsåret 2025/2026   
Barn- och utbildningsförvaltningen har fått i uppdrag att utreda kommunens 
lokal- och verksamhetsstruktur utifrån den budget som är lagd för 2025. 
Uppdraget innebär att utreda lokal- och verksamhetsstrukturen grundskola 
och fritidshem i kommunen med fokus på kvalitet i utbildningen. 
 
Dagens struktur av grundskolor medför kvalitetsbrister och en svårighet att 
bemanna en del av kommunens enheter på ett tillfredsställande sätt. För att 
möta framtidens utbildningsbehov behöver strukturen möjliggöra en 
likvärdig tillgång på kompetens för våra elever. I dagsläget finns det skolor 
som saknar utbildade lärare. Det behövs således en hållbar framtida struktur 
för våra elever så vi kan bygga en utbildningskapacitet för en hållbar 
skolstruktur. Det är också svårt att skapa kontinuitet i bemanningen och 
därmed kvalitet för eleverna i sin utbildning. Det är därför viktigt att 
förvaltningen får möjlighet att fylla de klasser och skolor som finns med 
behöriga pedagoger. 
 
Inom grundskolan är det stora utmaningar med ett sjunkande elevantal, 
utspridda skolenheter och att bemanna kommunens alla enheter med 
behörig personal. Skollagen föreskriver att utbildningen inom varje 
skolform och inom fritidshemmet ska vara likvärdig, oavsett var i landet 
den anordnas. Med nuvarande lokal- och verksamhetsstruktur är det inte 
möjligt. 
 
På grund av sjunkande elevantal, minskad budgettilldelning och ökade krav 
i skollag och läroplan föreslås skolverksamheten på skolorna i Fagerhult 
och Fågelfors att lokaliseras till Fröviskolan från och med läsåret 
2025/2026. 
 
För att ge god service till vårdnadshavare kommer fortsatt förskola och 
pedagogisk omsorg (fritidshem) att bedrivas i Fagerhult och Fågelfors. 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Heléne Danielsson (KD) framför följande tilläggsyrkande: 

 
"Kristdemokraterna delar uppfattningen om att det nu är för få elever i såväl 
Fagerhult som Fågelfors för att bedriva en ändamålsenlig utbildning. 
Däremot delar vi inte majoritetens verklighetsbeskrivning kring 
bakomliggande orsaker eller uppfattningen om att det skulle vara bäst att  
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bussa alla elever till Fröviskolan. Kristdemokraterna tycker att eleverna och 
föräldrarna själva bäst avgör detta genom fritt skolval.  
 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Centerpartiet har under den här 
mandatperioden drivit en oerhörd centraliseringskampanj vilket sänt 
signaler till både elever, lärare, föräldrar och byarna i allmänhet om att 
deras skolor inte är värda att satsa på. Barnens trygghet har tyvärr fått stå 
tillbaka för detta ideologiskt drivna projekt samtidigt som vi får bevis efter 
bevis i kontrast till skolledningen och utbildningsutskottets ordförande om 
att allt är fantastiskt på Fröviskolan. Här har vare sig skolledning eller 
kommunledning varit objektiv.  
 
För att fel ska bli mera rätt föreslår vi att Högsby kommun tar höjd för 
följderna både för elever och föräldrar och att kommunen ser 
omorganiseringen som ett särskilt skäl att samordna och utöka godkännande 
av skolskjuts till andra skolor i och utanför kommunen. Exempelvis 
Älghults skola, Prolympia i Virserum eller Berga och Ruda.  
 
Kristdemokraterna yrkar därför om följande tillägg till beslutet:  
 
Att Högsby kommun samordnar skolskjuts med grannkommuner och 
föräldrar i de fall det åberopas att finnas särskilda skäl, exempelvis bland 
elever i kommunens ytterområden, och godkänner skolskjuts till andra 
skolor än placeringsskolan när det anses vara för barnets bästa." 
 
Rolant Pridaen (SD) yrkar bifall till Kristdemokraternas tilläggsyrkande. 
 
Yvonne Hagberg (S) yrkar avslag till Kristdemokraternas tilläggsyrkande. 
 
Beslutsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande Carl-Wiktor Svensson (KD) frågar först 
om kommunfullmäktige vill besluta enligt kommunstyrelsens förslag och 
finner att så är fallet. 
 
Därefter frågar kommunfullmäktiges ordförande om kommunfullmäktige 
vill besluta enligt Kristdemokraternas tilläggsyrkande eller avslå det samma 
enligt avslagsyrkandet till och finner att kommunfullmäktige vill besluta 
enligt avslagsyrkandet. Omröstning begärs och genomförs. 
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Beslutsgång 
Den som vill att Kristdemokraternas tilläggsyrkande ska avslås röstar ja och 
den som vill besluta enligt tilläggsyrkandet röstar nej. 
 
Omröstningsresultat 
Vid omröstningen avges 19 ja-röster och 12 nej-röster. Resultatet framgår 
av särskild omröstningslista. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Grundskoleverksamheten vid skolenheterna Fagerhult och Fågelfors 
lokaliseras till Fröviskolan från och med läsåret 2025/2026. 
 
Pedagogisk omsorg upprättas i samarbete med förskola på respektive 
område, Fagerhult och Fågelfors. 
 
Efter en eventuell folkomröstning om skolorganisationen är genomförd får 
Barn- och utbildningsförvaltningen i uppdrag att ta fram nytt 
beslutsunderlag gällande framtida skolorganisation.  
 
Reservation 
Carl-Wiktor Svensson (KD), Lars Elmborg (KD), Marcus Carlsson (KD), 
Heléne Danielsson (KD), Berit Åberg Alsiö (KD), Leif Gustavsson (SD), 
Alf Adolfsson (SD), Rolant Pridaen (SD), Patrick Baier (SD), Lennart 
Persson (SD), Hans Gustafsson (SD) och Sune Ohlsson (SD) reserverar sig 
mot beslutet i sin helhet. 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras 10 minuter, mellan kl 20.20-20.30. 
 
Beslutsunderlag 
Riskbedömning_handlingsplan Fagerhult.pdf 
Riskbedömning_handlingsplan FÅGELFORS-FAGERHULT (2).pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 113  
 
 
Beslutsmottagare 
Skolchef 
Rektor 
Skoladministratör 
Ekonom 
Ekonomichef
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KF § 86     DNR: KU.2023.199  
 
 
 
Ny beslutsrunda avseende Folkinitiativ - Avveckla inte ytterskolor i 
Högsby kommun   
 
Ärendebeskrivning 
Ett folkinitiativ gällande "Avveckla inte ytterskolor i Högsby kommun" 
lämnades in till kommunen 2023-05-30. För att ett folkinitiativ ska väckas i 
kommunfullmäktige krävs att det frågan handlar om ligger inom den 
kommunala kompetensen och att minst 10% av de röstberättigade begär 
det. 
 
Efter uppgift från länsstyrelsens valkansli uppgick antalet röstberättigade i 
Högsby kommun 2023-04-12 till 3 952 st, vilket innebär att minst 396 
röstberättigade måste ha skrivit sig på namnlistan. 
 
Kansliet fick i uppdrag av kommunledningsutskottet 2023-08-23, § 143, att 
genomföra kontroll av namnlistorna. Efter genomförd kontroll konstateras 
att totalt har 699 namnpåskrifter lämnats in varav 560 är godkända och 139 
underkända.  
 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-11-27, § 181 att avslå folkinitiativet 
om folkomröstning avseende "Avveckla inte ytterskolor i Högsby 
kommun".  
 
Beslutet överklagades och Förvaltningsrätten i Växjö meddelar i dom 
daterad 2024-12-17 att upphäva kommunfullmäktige i Högsby kommuns 
beslut den 27 november 2023, § 181. 
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2024-12-18, § 203 beslutades om 
budget för år 2025. I både majoritetens budgetförslag, som efter genomförd 
omröstning vann, och oppositionens förslag fanns endast budget föreslagen 
för skolundervisning F-9 i Högsby, F-3 i Berga och F-3 i Ruda från och 
höstterminen 2025. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 2025-04-15, § 139 var 
att avslå Folkinitiativets förslag om folkomröstning. 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Heléne Danielsson (KD) framför följande yttrande: 
 
 



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 46 (68) 
 
Kommunfullmäktige  2025-05-05  
 

Justerandes sign 
 

 Utdragsbestyrkande 

  

 

 
 

 
"Skolorganisationsfrågorna har allt för länge behandlats demokratiskt 
styvmoderligt. Utan dialog, knapp ärendebeskrivning och helt utan 
konsekvensbeskrivning tog majoriteten under ett extra 
kommunstyrelsesammanträde för två år sedan beslut om att lägga ner 
årskurser vid kommunens näst största skola. På ett fåtal veckor därefter 
samlades styvt 14 % av kommunens röstberättigade medborgare med krav 
om en schysstare hantering genom ett så kallat folkinitiativ.  
 
Folkinitiativet godkändes av en majoritet i fullmäktige för snart 2 år sedan 
och skickades på beredning.  
 
Under beredningen föreslogs istället att man skulle avslå folkomröstningen 
eftersom Socialdemokraterna, Centern och Vänsterpartiet ansåg att kraven  
var uppfyllda. Något som såväl oppositionen, föreningarna och 
förvaltningsrätten fann olagligt efter att ärendet överklagats.  
 
Den olagliga och undermåliga hanteringen av skolorganisationsfrågan har 
gjort att flertalet föräldrar valt att placera sina barn i andra kommuner och 
att folk i allmänhet inte känner sig rättvist behandlade av sina folkvalda. 
Skadan är således omfattande.  
 
Kristdemokraternas inställning till Folkinitiativet är att större respekt 
behöver visas för folkets rätt att engagera sig i demokratin och dess olika 
verktyg för att påverka. Ärendehanteringen har varit under all kritik och det 
ska i vår mening aldrig belöna sig att försena och sabotera ett 
demokratiärende på det här sättet.  
 
Kristdemokraterna yrkar därför:  
Att folkinitiativet återigen godkännes och att en folkomröstning anordnas i 
Högsby kommun i enlighet med kommunallagen och kommunstyrelsens 
förslag i ärendebeskrivningen. " 
 
Lina Danlid Burke (C), med instämmande av Magnus Gabrielsson (S), 
Matilda Bladås (M) och Per-Ola Herdinius (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolant Pridaen (SD) yrkar bifall till folkomröstningsförslaget. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktiges ordförande Carl-Wiktor Svensson (KD) konstaterar 
att det finns två olika förslag att ta ställning till - kommunstyrelsens förslag 
att avslå folkinitiativet och Kristdemokraternas förslag att godkänna 
folkinitiativet och genomföra en folkomröstning i Högsby kommun. 
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Kommunfullmäktigs ordförande frågar vilket förslag kommunfullmäktige 
vill besluta enligt och finner att kommunfullmäktige vill besluta enligt 
kommunstyrelsens avslagsförslag. Omröstning begärs och genomförs. 
 
Beslutsordning 
Den som vill besluta enligt kommunstyrelsens avslagsförslag röstar ja och 
den som vill besluta enligt Kristdemokraternas förslag om att bevilja 
folkinitiativet röstar nej. 
 
Omröstningsresultat 
Vid omröstningen avges 19 ja-röster och 12 nej-röster. Resultatet framgår 
av särskild omröstningslista. 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras i 5 minuter, mellan kl 21.02-21.07. 
 
Information om vad Kommunallagen 5 kap 37§ säger om folkinitiativ 
Har ett folkinitiativ väckts enligt 8 kap. 2§ ska fullmäktige besluta att 
folkomröstning ska hållas, om 

1. den fråga som initiativet avser är sådan att fullmäktige kan 
besluta om den, och 

2. inte minst två tredjedelar av de närvarande ledamöterna röstar 
mot förslaget.  

 
Kommunfullmäktiges beslut 
En folkomröstning ska genomföras i Högsby kommun med anledning av 
folkinitiativets förslag. 
 
Alternativen på valsedlarna ska vara enligt följande: 
Alt 1:  F-9 i Högsby, F-3 i Berga och Ruda 
Alt 2: F-9 i Högsby, F-5 i Berga och Ruda 
Alt 3: Avstår 
 
Kommunen föreslår 7 september 2025 som dag för omröstning. 
 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att samråda med 
Valmyndigheten om dag för omröstning.  
 
Kommunfullmäktige remitterar ärendet till kommunstyrelsen för att bereda 
den praktiska hanteringen av folkomröstningen. 
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Beslutsunderlag 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 139 
Folkinitiativ: Avveckla inte ytterskolor i Högsby kommun.pdf 
Protokoll 2023-06-12 - KF § 83 
Protokoll 2023-11-27 - KF § 181 
Dom- Växjö FR 4644-23 Dom 2024-12-17.pdf 
 Pressmeddelande angående folkinitiativ Avveckla inte ytterskolor i Högsby 
kommun.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Representant för Folkinitiativet 
Valmyndigheten 
Ekonomichefen 
Ekonom 
Kommunchef 
IT-strateg 
Kommunikatör 
Valkansliet 
Skolchef för kännedom 
Rektor för kännedom
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KF § 87     DNR: KU.2025.65  
 
 
 
Vattentjänstplan Högsby kommun   
 
Ärendebeskrivning 
Vattentjänstplaner är en följd av lagändringen i Lagen om allmänna 
vattentjänster (LAV) som trädde i kraft 1 januari 2023. Lagändringen 
innebär bland annat att alla kommuner i Sverige senast den 1 januari 2024 
ska ha tagit fram en vattentjänstplan. 
 
Ändringen i LAV innebär bland annat en ökad flexibilitet för kommunerna. 
Vid bedömningen gällande om det finns behov av en allmän vattentjänst 
ska, i och med lagförändringen, särskild hänsyn tas till lokala 
förutsättningar att tillgodose vatten- och avloppsförsörjningen genom en 
enskild anläggning som kan godtas med hänsyn till skyddet för människors 
hälsa och miljön. 
 
Att Vattentjänstplanen inte kommer för antagande förrän nu beror på att 
från lagändringen kom tills kommunerna skulle ha en färdig 
vattentjänstplan var ett år och ingen hade tidigare gjort en vattentjänstplan 
och det fanns inga direktiv för hur den skulle vara uppbyggd. Det fanns 
heller inte något bestämt om att vattentjänstplanen skulle vara ett eget 
dokument eller en del i VA planen eller liknande.  
 
Att ta fram material och skriva vattentjänstplanen var ett omfattande arbete. 
När det fanns en färdig vattentjänstplan skulle den ut på samråd i 4 veckor. 
Alla inkomna kommentarer skulle sedan tas om hand och dokumentet fick 
omarbetas en del. Därefter skulle omarbetad vattentjänstplan och bilagor ut 
på utställning 4 veckor. Därefter genomgång och av nya kommentarer och 
viss revidering. 
 
Högsbys vattentjänstplan är ett eget dokument där den kommunala 
översiktsplanen och VA planen varit viktiga utgångsdokument. 
I samband med antagande av vattentjänstplanen kommer delar av VA-
planen som berör VA-planområden upphävas. 
 
Giltighetstiden för vattentjänstplanen är inte tidsbegränsad men 
kommunfullmäktige ska minst vart fjärde år pröva om vattentjänstplanen är 
aktuell med hänsyn till behovet av allmänna vattentjänster. Det är också 
lämpligt att nu vid framtagande av ny översiktsplan se över 
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vattentjänstplanen samt se över om flera styrdokument inom va området 
kan slås samman.  
 
Vattentjänstplanen utgör kommunens långsiktiga planering av hur behovet 
av allmänna vattentjänster ska tillgodoses.  
 
Den ska också innehålla kommunens bedömning av vilka åtgärder som 
behöver vidtas för att de allmänna va-anläggningarna ska fungera vid en 
ökad belastning på grund av skyfall. 
 
Arbetet med vattentjänstplanen resulterar i att: 

 Identifiera 6§ områden, det vill säga där det med hänsyn till skyddet 
för människors hälsa eller miljön behöver ordnas vattenförsörjning 
eller avlopp i ett större sammanhang för en viss befintlig eller 
blivande bebyggelse. Bland dessa har sedan en klassning gjorts 
mellan vilka som ska bevakas, utredas och de som det behöver 
byggas ut kommunalt ledningsnät till. 

 Risker för den allmänna VA-anläggningen som till följd av skyfall 
identifieras och åtgärder föreslås. 

 Tydliggöra långsiktig planering för behov och åtgärder gällande 
förbättring av den allmänna VA-anläggningen. 

 En undersökning genomförs om vattentjänstplanen kan antas 
medföra betydande miljöpåverkan.  

 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag Högsby 
kommuns Vattentjänstplan antas. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 136 
Vattentjänstplan Högsby.docx 
Bilaga 1 Bedömningsmodell för VA-utbyggnad Högsby.pdf 
Bilaga 2 Miljöbedömning_Högsby..pdf 
Bilaga 3 Tidplan Högsby.pdf 
Bilaga 4 Största utsläppspunkterna.pdf 
Samrådsredogörelse Högsbys Vattentjänstplan__docx.pdf  
 
 
Beslutsmottagare 
Chefen för samhällsservice och teknik 
Projektledare 
Verksamhetssamordnare
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KF § 88     DNR: KU.2024.416  
 
 
 
E-förslag Högsbyrösten Cykelväg Långemåla-Högsby   
 
Ärendebeskrivning 
Sofia Ishagen, Ruda, har lämnat in ett e-förslag om cykelväg från 
Långemåla till Högsby längs med riksväg 34 så att man kan ta sig hela 
vägen till Högsby utan att behöva cykla på riksväg 34. Förslaget fick totalt 
58 röster och därmed kvalificerat för behandling i kommunfullmäktige. 
Fullmäktige beslutade 2024-12-09, KF § 194 att överlämna det till 
kommunstyrelsen för beredning. I kommunstyrelsen överlämnades ärendet 
vidare till kommunledningsutskottet, 2025-02-11, KS § 50.  
 
En cykelväg mellan Ruda och Högsby är utpekad som en av de tre högst 
prioriterade åtgärderna i kommunens cykelstrategi. Den är dock i dagsläget 
inte prioriterad i den regionala cykelstrategin. I den kommunala 
cykelstrategin pekas även en cykelväg vidare mot Bötterum - Långemåla ut 
som önskvärd på sikt. Det finns små möjligheter att anordna alternativ som 
inte följer riksvägen, utan att det blir väldiga omvägar. En cykelväg längs 
riksvägen förutsätter framtagande av vägplan och regional/statlig 
medfinansiering. En åtgärdsvalsstudie från Trafikverket är troligen ett 
nödvändigt första steg i en sådan process. 
 
En ny cykelväg mellan Högsby och Ruda skulle ha en längd på drygt sju 
kilometer, sträckan mellan Ruda och Långemåla skulle tillföra cirka fem 
kilometer till. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
E-förslaget besvaras enligt följande:  
 
Högsby kommun har pekat ut cykelvägen som en prioriterad åtgärd för 
cykeltrafiken. Kommunen fortsätter dialogen med Region Kalmar län och 
Trafikverket kring att få med objektet i regional cykelstrategi för att kunna 
få regional medfinansiering. Detta är ett nödvändigt första steg för att få 
igång projektet.  
 
Med detta ska e-förslaget anses besvarat. 
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Beslutsunderlag 
Högsbyrösten - Cykelväg Långemåla-Högsby (status & antal röster.pdf 
Högsbyrösten - Cykelväg Långemåla-Högsby (inkl avsändare).pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 104  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Förslagsställaren 
Samhällsservice och teknik 
Miljö- och byggkontoret 
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KF § 89     DNR: KU.2024.417  
 
 
 
E-förslag Högsbyrösten cykelväg Berga-Högsby   
 
Ärendebeskrivning 
Carina Lundström från Berga lämnade 2024-08-21 in ett e-förslag om 
cykelväg mellan Berga och Högsby. Förslaget fick 44 röster, vilket 
kvalificerade det för behandling i kommunfullmäktige. Fullmäktige 
beslutade 2024-12-09, KF § 195 att överlämna det till kommunstyrelsen för 
beredning. I kommunstyrelsen överlämnades ärendet vidare till 
kommunledningsutskottet, 2025-02-11, KS § 48.  
 
En cykelväg mellan Berga och Högsby är utpekad som högsta prioritet i 
kommunens cykelstrategi, och är även högt prioriterad i den regionala 
cykelstrategin. Kommunen har säkrat medfinansiering av 
cykelväg/bygdeväg inom Berga tätort längs Södra Storgatan. Nya 
förvaltningen Samhällsservice och teknik ansvarar för projektet, men 
kommer behöva anlita entreprenör och ta fram detaljerad projektering. 
Denna delsträcka kan göras utan fastighetsintrång, medan sträckan utanför 
tätort söderut mot Högsby samhälle kommer kräva intrång och därmed 
upprättande av väg- eller detaljplan. Det handlar om en sträcka på cirka 2,5 
kilometer, vilket innebär att det blir en stor ekonomisk satsning för 
kommunen där regional medfinansiering är en förutsättning för 
medfinansiering. Kommunen har en fortlöpande dialog med Region Kalmar 
län och Trafikverket i syfte att få med projektet i den regionala ekonomiska 
planeringen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
E-förslaget besvaras enligt följande:  
 
Högsby kommun har sökt och fått statlig/regional medfinansiering för 
anläggande av cykelväg och bygdeväg inom Berga tätort. Projektet ska 
drivas av Samhällsservice och teknik och samordnas tidsmässigt med 
Trafikverkets beläggningsarbeten på väg 673 (Södra Storgatan). 
Kommunen har i sin planprioritering beredskap för att påbörja planarbete 
för fortsättning av gång - och cykelväg utanför tätort som binder samman 
Berga och Högsby. Kommunen fortsätter dialogen med Region Kalmar län 
och Trafikverket kring att säkra medfinansiering av denna sträcka.  
 
Med detta ska e-förslaget anses besvarat. 
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Beslutsunderlag 
Högsbyrösten - Cykelväg Berga-Högsby (status & antal röster).pdf 
Högsbyrösten - Cykelväg Berga-Högsby (inkl avsändare).pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 103  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Förslagsställaren 
Samhällsservice och teknik 
Miljö- och byggkontoret 
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KF § 90     DNR: KU.2024.418  
 
 
 
E-förslag Högsbyrösten nybyggnation av multihall (simhall, gym med 
mera)   
 
Ärendeberedning 
Fredrik Knutsson, Högsby, har lämnat in ett e-förslag om nybyggnation av 
multihall i Högsby tätort, förslagsvis vid Lilla Hanåsa. Multiidrottshallen 
skulle förslagsvis rymma aktiviteter som simning, padel, bollsporter etc. 
Den ska vara öppen för många olika idrotter och aktiviteter med syftet att 
göra Högsby mer attraktivt. 
 
Förslaget fick 38 röster, vilket kvalificerade det för behandling i 
kommunfullmäktige. Fullmäktige beslutade 2024-12-09, KF § 196 att 
överlämna det till kommunstyrelsen för beredning. I kommunstyrelsen 
överlämnades ärendet vidare till kommunledningsutskottet, 2025-02-11, 
KS § 47.  
 
Förslaget är lovvärt. Det kan dock konstateras att det finns gott om 
möjligheter till olika idrotter och aktiviteter i kommunens befintliga lokaler 
och hos fristående aktörer. Högsby kommun genom kultur och 
fritidsenheten arbetar aktivt med att fler ska använda befintliga lokaler 
bland annat genom ett förenklat digitalt bokningssystem. 
Ungdomssamordnaren arbetar aktivt med att få ungdomar till olika 
aktiviteter både i Högsby tätort men också tillsammans med föreningar ute i 
kommunens tätorter. 
 
Uppförandet av en multiidrottshall är också förknippat med stora 
investeringskostnader samt tillkommande driftskostnader. I synnerhet om 
det också ska vara en simhall. Det ekonomiska läget för Högsby kommun 
medger inte ytterligare investeringar i nya fastigheter utan fokus är att rusta 
och hålla kvalitén i befintliga byggnader för bland annat idrott och rörelse. 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Rolant Pridaen (SD) vill att förslaget ska genomföras på sikt och yrkar 
bifall till e-förslaget. 
 
Leif Gustavsson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens avslagsförslag. 
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Beslutsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande Carl-Wiktor Svensson (KD) konstaterar 
att det finns två olika förslag, kommunstyrelsens avslagsförslag och Rolant 
Pridaens (SD) förslag att godkänna e-förslaget och frågar vilket förslag 
kommunfullmäktige vill besluta enligt. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige vill besluta enligt kommunstyrelsens avslagsförslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
E-förslaget besvaras enligt följande:  
 
Det ekonomiska läget för Högsby kommun medger inte ytterligare 
investeringar i nya fastigheter utan fokus är att rusta och hålla kvalitén i 
befintliga byggnader för bland annat idrott och rörelse. Med detta ska e-
förslaget anses besvarat. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Högsbyrösten - Nybyggnation av Multihall (simhall, gym m.m) (status & antal 
röster).pdf 
Högsbyrösten - Nybyggnad av multihall (inkl avsändare).pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 102  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Förslagsställaren
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KF § 91     DNR: KU.2024.419  
 
 
 
E-förslag Högsbyrösten Defibrillator   
 
Ärendehistorik 
Helene Hult, Högsby, har lämnat in ett e-förslag om defibrillator tillgänglig 
och sökbar på en plats tillgänglig 24-7 alla dagar och helger, nätter. 
 
Förslaget fick totalt 21 röster och därmed kvalificerat för behandling i 
kommunfullmäktige. Fullmäktige beslutade 2024-12-09, KF § 197, att 
överlämna det till kommunstyrelsen för beredning. I kommunstyrelsen 
överlämnades ärendet vidare till kommunledningsutskottet, 2025-02-11, 
KS § 46.  
 
Beredning av e-förslaget 
Idag finns hjärtstartare monterade i Berga och Ruda som är tillgängliga 
dygnet runt. Inom kort, det vill säga de närmsta veckorna, kommer 
ytterligare tre stycken att monteras upp som är tillgängliga dygnet runt för 
allmänheten. 
 
Därefter kommer en att monteras på Storgatan i Högsby utanför biblioteket, 
en kommer att monteras utanför entrén till kommunhuset och den sista 
kommer att monteras vid Arbetsmarknadsenheten (AME) på Tegelbruket. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
I och med ovanstående beredning anses e-förslaget besvarat. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Högsbyrösten - Defibrillator (status & antal röster).pdf 
Högsbyrösten - Defibrillator (inkl avsändare).pdf 
Protokoll 2025-04-15 - KS § 101  
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Förslagsställaren
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KF § 92     DNR: KU.2023.76  
 
 
 
Besvarande av enkel fråga angående eftersatt underhåll av enskilda 
vägar   
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2025-04-07 vände sig Lars 
Elmborg (KD) till kommunledningsutskottets ordförande Jonas Erlandsson 
(S) och ställde följande frågor: 
 
Beror det bristande underhållet på de enskilda vägarna under Östra 
Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK): 

 Att alla pengarna för samtliga enskilda vägar som kommunen haft 
hand om och fått statligt bidrag för lagts i samma pott? 

 Bidragen från Trafikverket avser specifik väg och belopp och hur är 
en pott möjlig? 

 Har löner för tjänster att administrera dessa bidrag och vägar tagits 
ur potten det vill säga de enskilda bidragen generellt? 

 Är det därför pengarna ej räckt till det underhåll de var avsedda för? 
 Hur tar kommunen ifatt detta nu? Tillskjuts de pengar som saknas 

för att återställa vägarnas standard? 
 Har kommunen i Högsby informerats om denna ordning av ÖSK? 

 
Kommunledningsutskottets ordförande Jonas Erlandsson (S) svarar enligt 
följande: 
 
"Historiskt sett så har kommunen skött de enskilda vägarna redan innan 
ÖSK bildades och då hamnade de pengar som betalades ut från staten i 
tekniska nämndens budget. När året var slut så hamnade de i det 
kommunala bokslutet som pluspost om det fanns pengar kvar och som 
minuspost om det hade förbrukats mer vilket det allt som oftast varit att 
kommunen har fått skjuta till medel till de enskilda vägarna. Den ordningen 
har gällt även i ÖSK. Detta för att kommunen inte kan föra över driftmedel 
år från år utan vi gör det bara med investeringsposter. Det är också svaret på 
den andra frågan som du ställer vilket du borde vetat eftersom du suttit i 
majoriteten innan. 
 
Den tredje frågan du ställer handlar om kommunen /ÖSK använt pengarna 
för att finansiera tjänster åt kommunen?  
Där är svaret att det tagits medel motsvarande arbetskostnaden vilket 
faktiskt är högst rimligt men som regel har kommunen fått skjuta till pengar 
för att klara driften av enskilda vägar. 
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Fråga fyra där du undrar om det är därför underhållet inte gjorts. 
Underhållet är gjort efter vad som krävs från Trafikverket. Men samtidigt är 
det därför vi inför den nya ordningen för att det inte ska gå åt medel till 
kommunala tjänstemän utan att ekonomin ska hamna i föreningarna där de 
hör hemma och att kommunens medel ej ska hamna hos de enskilda 
vägarna. 
 
Fråga fem om kommunen ska tillskjuta pengar.  
Kommunen kommer lämna över vägarna i bidragsberättigat skick. Kommer 
det innebära att kommunen får skjuta till medel så får det ju bli så, men 
grunden är ju att använda de medel som Trafikverket ger. 
 
Sista frågan handlar om vi fått information om denna ordning.  
Det är kommunicerat och det är ju inget som är nytt sedan överlämnandet 
till ÖSK det är nog mer att personalen i kommunen bytts ut." 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2025-04-07 - KF § 58  
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KF § 93     DNR: KU.2024.448  
 
 
 
Enkel fråga angående om delgivning av kommunens ställningstagande 
i vindkraftsetablering i Nybro kommun   
En enkel fråga är inlämnad av Leif Gustavsson (SD), Sven Flink (SD) och 
Hans Gustavsson (SD) och är ställd till kommunstyrelsens ordförande Per 
Gröön (C). Frågan lyder enligt följande: 
 
"Två konsulter ("fågelskådare") undersöker frekvensen av 
fågelpopulationen vi Aboda Klint just nu på uppdrag av Nybros tilltänkta 
etablering av ett vinkraftsområde gränsande till Högsby kommuns gräns. 
Kommunfullmäktige Högsby har beslutat att motsätta sig denna eventuella 
etablering och vår undran är, har kommunalrådet delgivit Nybro kommun 
ställningstagandet/vetot som beslutats i kommunfullmäktige? " 
 
Kommunstyrelsens ordförande Per Gröön (C) svarar ja på frågan. Yttrandet 
är förmedlat till Nybro kommun. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
KF 250505 Enkel fråga vindkraftsområde Nybro.pdf  
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KF § 94     DNR: KU.2025.81  
 
 
 
Information om ny sammanräkning efter Stephan Svaleng   
Kommunfullmäktige beslutade 2025-04-07, § 53, att godkänna Stephan 
Svalengs (SD) avsägelse från samtliga politiska uppdrag i Högsby kommun 
samt att översända beslutet till Länsstyrelsen i Kalmar län för 
sammanräkning avseende ny ledamot i kommunfullmäktige för 
Sverigedemokraterna. 
 
Länsstyrelsen meddelar i beslut 2025-04-17 att Lennart Persson utsetts till 
ny ledamot för Sverigedemokraterna och att någon ny ersättare inte har 
kunnat utses. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen godkänns. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2025-04-07 - KF § 53 
Ny ledamot i kommunfullmäktige: Lennart Persson.pdf 
Bilaga till bevis.pdf 
Tjänsteutlåtande KF  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Lennart Persson
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KF § 95     DNR: KU.2025.127  
 
 
 
Fyllnadsval till valnämnden efter Anette Karlsson   
Kommunfullmäktige beslutade 2025-04-07, § 51, att godkänna Anette 
Karlssons (SD) uppdrag som ersättare i valnämnden. 
 
Ny ersättare för Sverigedemokraterna i valnämnden ska utses. 
 
Valberedningens representant för Sverigedemokraterna Leif Gustavsson 
föreslår att Alf Adolfsson (SD) utses till ny ersättare. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Alf Adolfsson (SD) utses till ny ersättare i valnämnden. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Avsägelse Anette Karlsson.pdf 
Protokoll 2025-04-07 - KF § 51 
Tjänsteutlåtande KF  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Alf Adolfsson 
Kommunsekretaren
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KF § 96     DNR: KU.2025.146  
 
 
 
Avsägelse från politiska uppdrag, Åke Gustavsson    
Åke Gustavsson (S) avsäger sig i meddelande den 16 april 2025 samtliga 
politiska uppdrag i Högsby kommun. Åke Gustavsson (S) var ledamot och 
ordförande i kommunfullmäktige, ersättare i kommunstyrelsen, ombud i 
Emådalens Trygga Hem, ombud i Kommunförbundet Kalmar län samt 
ledamot i Länskommittén Sveriges Nationaldag i Kalmar län.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Åke Gustavssons (S) avsägelse från sina politiska uppdrag godkänns. 
 
Beslutet översänds till Länsstyrelsen i Kalmar län för sammanräkning 
avseende ny ledamot i kommunfullmäktige för Socialdemokraterna. 
 
Fyllnadsval gällande uppdragen som ersättare i kommunstyrelsen, ombud i 
Emådalens Trygga Hem, ombud i Kommunförbundet Kalmar län samt 
ledamot i Länskommittén Sveriges Nationaldag i Kalmar län sker på 
kommunfullmäktiges sammanträde den 9 juni 2025. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Avsägelse från politiska uppdrag 
Åke Gustavsson_20250416111002.pdf 
Tjänsteutlåtande KF  
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Länsstyrelsen i Kalmar län 
Åke Gustavsson 
IT 
Valberedningens sammankallande 
KF
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KF § 97     DNR: KU.2025.146  
 
 
 
Val av kommunfullmäktiges ordförande   
Med anledning av att kommunfullmäktiges tidigare ordförande Åke 
Gustavsson (S) avsagt sig samtliga politiska uppdrag behöver ny 
ordförande utses. 
 
Valberedningens sammankallande Carl-Axel Blom (S) föreslår att Magnus 
Gabrielsson (S) utses till ny ordförande i kommunfullmäktige. 
 
Marcus Carlsson (KD) föreslår att Carl-Wiktor Svensson (KD) utses till ny 
ordförande. 
 
Omröstning  
Eftersom två förslag finns och valet avser personval, sker sluten 
omröstning. Ordföranden förklarar hur röstningen går till, att det ska stå ett 
av de båda föreslagna namnen på valsedeln och att den ska vikas en gång 
innan den stoppas i valurnan. Justerarna Lina Danlid Burke (C) och Leif 
Gustavsson (SD) är rösträknare.  
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras 5 minuter, mellan kl 21.32-21.37. 
 
Omröstningsresultat  
Följande resultat meddelas: Magnus Gabrielsson (S) har fått 16 röster och 
Carl-Wiktor Svensson (KD) 15 röster.   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Magnus Gabrielsson (S) väljs till ny ordförande i kommunfullmäktige. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Magnus Gabrielsson 
Kommunsekreteraren  
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Närvaro/- 
omröstningslista   
       
   Omröstningar   

   § 80   § 85 

Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(S) Jonas Erlandsson   X X    X 

(SD) Leif Gustavsson  
X 

X     X

(C) Mahmoud Al Mokdad  Mikael Jonnerby X X    X 
(KD) Carl-Wiktor 
Svensson   X X     X

(S) Linda Robertsson Per-Ola Herdinius X X  X 

(M) Anders Svensson   X X    X 

(SD) Alf Adolfsson  X X     X

(S) Axel Jonsson   X X    X 

(C) Lina Danlid Burke  X X  X 

(KD) Lars Elmborg   X X     X

(S) Diana Bergeskans    X X    X 

(SD) Rolant Pridaen   X X     X

(M) Matilda Bladås  X X  X 

(S) Magnus Gabrielsson   X X    X   

(C) Per Gröön  X X    X 

(KD) Marcus Carlsson   X X     X

(SD) Patrick Baier  X X     X

(V) Mikael Rudolfsson   X X    X 

(S) Marinett Målberg  X X    X 

(SD) Lennart Persson   X X     X

(S) Carl-Axel Blom   X X    X 

(C) Kerstin Karlström   X X    X 

(KD) Heléne Danielsson  X X       X

(M) Wilhelm Alström Benno Rohr X X    X 

(S) Daniela Morodan Yvonne Hagberg X X    X 
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Forts Närvaro/-
omröstningslista  
       
   Omröstningar   

  § 80  § 85 

Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(SD) Hans Gustavsson   X X   X
(C) Stihna Johansson 
Evertsson  Birgitta Bom X X    X 

(KD) Berit Åberg Alsiö   X X     X

(SD) Sune Olsson   X X     X

(S) Heléne Josefsson   X X    X 

(S) Åke Gustavsson  Karl-Axel Palmberg X X    X 

Totalt  31 15 16  19 12
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Forts Närvaro/-
omröstningslista  
       
   Omröstningar   

   § 86   §  

Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(S) Jonas Erlandsson   X X     

(SD) Leif Gustavsson  
X 

X     

(C) Mahmoud Al Mokdad  Mikael Jonnerby X X     
(KD) Carl-Wiktor 
Svensson   X X     

(S) Linda Robertsson Per-Ola Herdinius X X   

(M) Anders Svensson   X X     

(SD) Alf Adolfsson  X X     

(S) Axel Jonsson   X X     

(C) Lina Danlid Burke  X X   

(KD) Lars Elmborg   X X     

(S) Diana Bergeskans    X X     

(SD) Rolant Pridaen   X X     

(M) Matilda Bladås  X X   

(S) Magnus Gabrielsson   X X       

(C) Per Gröön  X X     

(KD) Marcus Carlsson   X X     

(SD) Patrick Baier  X X     

(V) Mikael Rudolfsson   X X     

(S) Marinett Målberg  X X     

(SD) Lennart Persson   X X     

(S) Carl-Axel Blom   X X     

(C) Kerstin Karlström   X X     

(KD) Heléne Danielsson  X   X     

(M) Wilhelm Alström Benno Rohr X X     

(S) Daniela Morodan Yvonne Hagberg X X     
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Forts Närvaro/-
omröstningslista  

  
   Omröstningar   

  § 86  §  

Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(SD) Hans Gustavsson   X X   
(C) Stihna Johansson 
Evertsson  Birgitta Bom X X     

(KD) Berit Åberg Alsiö   X X     

(SD) Sune Olsson   X X     

(S) Heléne Josefsson   X X     

(S) Åke Gustavsson  Karl-Axel Palmberg X X     

Totalt  31 19 12   
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